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„Olyan fiatal  szakemberekből álló csapatot állítottunk össze, akikre nyugodt szívvel
bízhatjuk Bihar megye jövőjét” – mondta Zatykó Gyula, a Néppárt országos alelnöke,
nagyváradi polgármesterjelöltje, bemutatva a párt megyei tanácsos-jelöltjeit. A Néppárt
nagyváradi sajtótájékoztatóján elhangzott: a listán szereplő első hat jelölt átlagéletkora
35 év, és erős, tettre kész csapat kéri a választópolgárok bizalmát.

A  lista  első  helyén  Csomortányi  István,  a  Néppárt  Bihar  megyei  elnöke  áll,  aki  elmondta:
legfontosabb  feladatuknak  a  közpénzek  elköltésével  kapcsolatos  tiszta,  átlátható  folyamatok
megteremtését tartják. „Vessünk véget Bihar megyében a korrupt, mutyizós rendszernek, amely a
magyar többségű településeken talán még hangsúlyosabban van jelen. Mindenkinek jogában áll
tudni,  mire  költik  az  adóját,  és  a  választottakat  nem  azért  küldjük  tisztségeikbe,  hogy
meggazdagodjanak, hanem hogy szolgálják a közösséget” – fogalmazott a politikus. Csomortányi
szerint programjuk hangsúlyos részét képezi a munkahelyteremtés, és elérkezettnek látja az időt
arra, hogy az Érmellék kisvárosaiba is befektetőket vonzzanak. „A kis- és közepes mezőgazdasági
vállalkozásokat szeretnénk helyzetbe hozni. Az a célunk, hogy minél több család és gazdálkodó
megéljen a földből, és ne a nagy agrárvállalatok birtokai terjedjenek el” – mondta Csomortányi,
majd hozzátette: a magyar nyelv becsületét vissza kell  adni,  hisz jelenleg a magyar többségű
önkormányzatokban is szinte kizárólag csak román nyelven működik az adminisztráció.

Varga  Csaba  építőmérnök  az  építészet  és  a  természetvédelem,  valamint  a  turizmus  terén
tevékenykedne  a  megyei  tanácsban.  „Szabadidőmben  természetjárással  és  hegymászással
foglalkozom, így lépten-nyomon azt látom, hogy a Bihar-hegységben az esetek döntő többségében



engedélyek nélkül építkeznek. Pádis a 80-as és 90-es években híres túrahelyszín volt, a turisták
sátorban aludtak,  ma pedig egymást érik  az engedély nélkül  épített  épületek a nemzeti  park
területén” – fogalmazott a tanácsos-jelölt. Hozzátette: a helyiektől tudja, hogy a turisták 80-90%-a
magyarországi, s e mellett számos erdélyi magyar is járja a megye hegyeit, így égető szükség
lenne  a  kétnyelvű  turistajelzésekre.  Varga  megjegyezte:  szükséges  lenne  egyszerűsíteni  az
építkezési engedélyek kiadását is, mivel jelenleg ez egy bonyolult feladat és sok időt vesz igénybe.
„Fontosnak  tartanám,  hogy  minden  olyan  építkezési  tervet,  ami  közpénzből  valósul  meg  és
meghatározza a város arculatát, építészeti ötletverseny alapján válasszon ki egy szakmai zsűri,
amiben képviseltetné magát a helyi adminisztráció is” – fogalmazott Varga Csaba. 

Kálmán  Balázs  informatikus  a  közlekedési  infrastruktúrafejlesztés  terén  lát  lemaradást.
„Gyorsforgalmi vasútvonalak kiépítésére lenne szükség a nagyobb régióközpontok között, és mivel
autópálya-építésre a következő négy évben nem biztos, hogy számíthatunk, a kisebb befektetésből
megvalósuló  gyorsforgalmi  utak  jelentős  mértékben  csökkenthetnék  az  ellátmányozásban  és
munkaerő-áramlásban felmerülő problémákat” – fogalmazott.  E mellett indokolt lenne, hogy a
debreceni és nagyváradi reptereket egyforma fontosságúnak tekintse a két régió – tette hozzá. 
Kálmán szerint  a tömegközlekedési  vállalatoknak koncesszióba adott  útvonalak korrupt módon
vannak kiosztva, ezért felül kellene vizsgálni ezeket a szerződéseket. „Fontos a rosszul menedzselt
mező- és erdőgazdálkodás átalakítása. Szakértőknek és képzett gazdáknak kellene felügyelniük
ezeket az ágazatokat, és korszerű technológiák alkalmazására is szükség van” – mondta a jelölt.

Nagy  József  Barna  szociális  munkás  és  vallástanár  a  szociális  munka  területén  szerzett
tapasztalatait hasznosítaná. „Sokáig vidéken éltem, így a vidék és a város problémáival is tisztában
vagyok. Véget vetnék a megalkuvó, mutyizós politikának, és vallom, hogy Bihar megye magyar
lakosságának  egy  következetes,  magyarságát  minden  körülmények  között  felvállaló
érdekképviseletre  van szüksége.  Elegünk van abból,  ami  évtizedek óta  a  megyében folyik”  –
fogalmazott.

„Számomra zavaró, hogy a fiatalok külföldön keresik a boldogulást, ezért fontos célnak tekintem a
vidékfejlesztést,  a fiatal  vállalkozók támogatást,  illetve az EU-s források hatékony lehívását és
felhasználását” – mutatkozott be Pólik Levente közgazdász.

A  sajtótájékoztatón  nem  lehetett  jelen  a  lista  harmadik  helyezettje,  Szilágyi  Ferenc,  akit
Csomortányi István mutatott be a sajtónak.  A Partium Keresztény Egyetem gazdaságföldrajzzal
foglalkozó oktatója és a Partiumi Autonómia Tanács elnöke a határ menti közlekedési kapcsolatok
szorosabbra fűzését szorgalmazza. Legfontosabbnak a Nagyvárad-Debrecen vasúti összeköttetés
visszaállítását tartja, a modern kor igényeinek megfelelő gyorsvasúti formában. E mellett fontos
projektnek  tartja  az  Érmellék  felzárkóztatását,  amit  a  Debrecen–Margitta  gyorsforgalmi  út
megépítése  jelentene,  mely  révén  az  Érmellék-  és  a  Berettyó-mente  is  közvetlenül
bekapcsolódhatna  az  európai  autópálya-hálózatba.

A Néppárt megyei tanácsi jelöltlistájának első tíz helye, sorrendben: Csomortányi István Csaba,
Nagy József Barna, dr. Szilágyi Ferenc, Kálmán Balázs, Varga Csaba, Pólik János Levente, Zatykó
Gyula, Baricz-Nánási Ferenc, Balogh János, Rhédey Emília.
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